
 

L’apòstrof 

 

Què és l'apòstrof? 

L'apòstrof és un signe ortogràfic (') que es posa en el lloc d'una vocal que no 

pronunciem. 

 

Quan s'apostrofa? 

• L'article masculí el  s'apostrofa quan es troba davant d’una paraula que comença amb 

vocal o h. Exemples: l'esborrador, l'home. 

• L'article femení la s'apostrofa quan es troba davant d’una paraula que comença amb 

vocal o h, excepte si són i (hi) o u (hu) àtones. Exemples: l'ànima, l'estora, l'índia 

(però la indústria), l'única (però la humitat). 

• La preposició de s'apostrofa sempre que va davant d'una paraula que comença amb 

vocal. Exemple: d'hora, d’home 

• Els pronoms em, et, el, la, es, en s'apostrofen davant dels verbs començats per vocal 

o h. El pronom la segueix les normes dels articles. Exemples: la implanten, s'imita, 

n'introdueixen, m'esgarrifo. 

• Els pronoms darrere del verb s'apostrofen si el verb acaba en vocal. Exemples: 

confondre's, canta'm, coure'n. 

• Els pronoms combinats es redueixen així: 

me+el = me'l te+el= te'l se+en=se'n me+els=me'ls      te+els=te'ls 

 

Observeu que l’apòstrof se situa tan a la dreta com es pugui. 

Exemples: se'n comprarà, se n'anirà. 

 

Excepcions 

• No s’apostrofen les paraules següents:  

la anormalitat, la asimetria 

la iaia, el iogurt, el iode  

la ema, la a, la efa 

 la ira, la una (del migdia)  

el hall, el harakiri 

(Basat en: Ortografia catalana bàsica. Ed Cruïlla) 


